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Otvoritev novih obratov
26. novembra 1970 je bila v tovar

ni slovesnost, na kateri so izročili 
svojem u namenu nove prostore^ Po
leg odbornikov Občinske skupščine  
M etlika so bili navzoči tudi drugi go
stje  in zastopniki poslovnih partner
jev iz naše države in iz tujine.

Navzoče je v krajšem  govoru po
zdravil predsednik centralnega delav
skega sveta Tone Strucelj in jim  za
želel dobrodošlico. Pri tem  je skušal 
zbranim čim bolj nazorno prikazati, 
koliko napora in sredstev je bilo po
trebnih za to, da danes lahko izro
čamo proizvodnji enega največjih in 
najlepših obratov, ki so bili dosedaj 
zgrajeni.

Za njim  je zbranim spregovoril 
tudi direktor podjetja tov. Peter 
Vujčič. V svojem  govoru prika
zal gospodarjenje v zadnjem  deset
letju. Orisal je nagli razvoj tovarne 
»BETI«, njeno gospodarsko in pos
lovno povezanost ter oblike in 
področja sodelovanja z delovnimi 
ljudm i v sorodnih delovnih organi
zacijah. Posebej razveseljivo pa je 
dejstvo, da za svoje prijatelje lahko 
štejem o tudi proizvajalce izven m e
ja naše domovine. Tako široko za
stavljenem u sodelovanju na vseh po
dročjih je potrebno pripisati naš hi
ter gospodarski razvoj.

O gospodarski in družbeni vlogi 
trikotažne industrije »BETI« je go
voril tudi predsednik Občinske skup
ščine tov. Ivan Že/e, ki je dejal, da 
je napredek tega dela Bele krajine v 
marsičem odvisen od dobrega gospo
darjenja tega 1200-članskega kolekti
va.

Dr. Božo Linhart, generalni direk
tor Jugobanke, je dejal med drugim, 
da si lahko šteje v čast in ponos ti
sti, ki ima poslovne odnose s tako 
m arljivim  in preudarnim delovnim  
kolektivom.

Ravno tako prijateljsko in poh
valno se je izrazil tudi gospod 
Barck predstavnik tvrdke »NEVE- 
DA«, s katero tesno sodelujemo.

Dejal je:

»Spoštovane dame in gospodje!
Hočem biti zelo kratek, povedal 

bom le nekaj besed. Kakor slišite, 
sem Holandec in upam, da bo to, 
kar bom rekel, pozneje tudi preve
deno.

Besede, ki jih mislim  izreči, so 
namenjene tovarni »BETI« Metlika, 
posebno pa gospodu generalnemu di
rektorju Vujčiču. To leto sm o se 
spoznali in sm o stopili v prijetno  
poslovno sodelovanje, to je »BETI« 
M etlika in LEIDSCHE WOLLSP/N- 
NERIJ-Leiden, proizvajalec svetov
no znane volne za ročno pletenje 
NEVEDA. Vi, gospod Vujčič, ste v 
m ojih očeh, tako kakor jaz lahko so
dim, dober tovarnar, komercialist in 
organizator. To, kar ste vi z vašimi 
sodelavci pri tovarni »BETI« Metli
ka ustvarili v desetih letih, ni samo 
v Jugoslaviji, ampak bi bil tudi pri 
nas v Holandiji in ostali Evropi ze
lo velik uspeh.

Veselim se tudi tega, da lahko 
danes prisostvujem  tej svečani ot

voritvi vaših novih izdelkov. Poseb
no še, ker je ustanovljen nov odde
lek z našimi NEVEDA artikli. Prisr
čno čestitam  vam in s tem tudi ce
lotnem u kolektivu tovarne »BETI« 
Metlika.

V imenu firm e NEVEDA bi rad 
na ta svečani dan ponudil majhen 
spominček. Ko ste bili takrat pri nas 
v Holandiji, ste občudovali cvetje 
tulipanov. V veliko zadovoljstvo mi 
je, da vam ponudim 1500 čebulic tu
lipanov 50 posebnih vrst, ki bodo. 
kakor upamo, spomladi v Metliki, 
ko bodo cvetele, ponazarjale vse tis
te žareče barve, ki jih  ima volna 
NEVEDA.

V prihodnje vam želim  še nada
lje obilo uspehov in se vam najlepše 
zahvaljujem!«

Za tem  je direktor Jugobanke 
simbolično odprl nove proizvodne 
prostore. Gostje so si ogledali proiz
vodnjo v kodranki, pletilnici, bar
varni in konfekciji.

Odborniki občinske skupščine Metlika in gostje pred otvoritvijo



Slavili smo desetletnico
Delavski svet podjetja  BETI je

26. decem bra sklical izredno sejo, 
na katero so bili povabljeni vsi čla
ni kolektiva, ki jim  je  v tem  letu  po
teklo deset let delovne dobe v pod- 
je tju . _

Predsednik delavskega sveta To
ne Štrucelj je  pozdravil vse povab
ljene in se jim  zahvalil za njihovo 
vztrajnost, ki so jo  pokazali s tem, 
da so že deseto leto člani naše delov
ne skupnosti. Obenem je izrazil že
ljo, da bi vsi še naprej ostali tako 
prizadevni na svojih delovnih me
stih  in da bi bili za zgled vsem no
vim članom, ki p rihajajo  in bodo še 
prišli v podjetje.

Nato je  pozdravil navzoče še di
rek tor Peter Vujčič, ki je  izrazil za
dovoljstvo, da pozdravlja člane ko
lektiva, ki so prebili skoraj tretjino  
svoje delovne dobe v podjetju . Na 
kratko  je  prikazal razvoj podjetja  
v teh letih in zaželel, da bi vsi ostali 
zvesti člani kolektiva še v prihodnje 
ter tako pripomogli k nadaljnjem u 
razvoju tovarne.

Spominska darila  — zapestne ure
 pa naj bodo vsakemu članu za
spomin in priznanje kolektiva, orga 
nov upravljanja in vodstva podjetja  
za vztrajnost in prizadevnost, ki so 
jo  pokazali v teh desetih letih pri de
lu v podjetju.

Nagrajeni so bili naslednji elani 
kolektiva: Janez Pahor, Danica Dam
janovič, Zlata Damjanovič, Jure 
Flajnik, Pavla Gorenc, Ana Grubač, 
Jožefa Jaklič, Jožefa Jelenič, Ana 
Kolenc, Slava Mikešič, Marica Mi- 
kešič, Vera Muhič, Ana Muhič, Ma
rija  Mušič, Angela Makše, Anton Ne
manič, Anton Pečarič, K atarina Pe
trič, Ana Požek, Rozalija Pust, Ber
narda Plut, Ljudmila Rozman, Ma
rija  Saje, Terezija Simončič, Amalija 
Sukovič, M arija štam pfelj, Ana Volf 
in Em a Zunič.

Med jubilanti smo izbrali Ju reta  
Flajnika in mu zastavili nekaj vpra-

Kdaj ste prišli v podjetje in na 
katero delovno m esto ste bili razpo
rejeni? .

V podjejte sem prišel 1. ju lija 
1960. Postal sem vodja prodajnega 
oddelka.

Se spom injate prvega osebnega 
prejemka?

Da, dobil sem 26.000 starih  dinar
jev, oziroma nekaj m anj, ker so mi 
nekaj odstotkov odbili za priučitev.

Koliko je bilo takrat zaposlenih 
v prodajnem oddelku?

Poleg mene je  bila v tem oddelku 
samo še fakturistka.

Kako je delo potekalo?
Imeli smo enega potnika, ki je 

prodajal naše izdelke po vsej drža
vi. Izdelke smo v glavnem pošiljali 
po železnici in pošti, ker tak ra t še 
nismo imeli lastnih prevoznih sred
stev. V skladišču je  delal en sam 
skladiščnik.

V kakšnih prostorih ste delali?
Ob m ojem  prihodu v podjetje

smo bili še v s ta n  stavbi na Pungar- 
tu. Vsega skupaj smo imeli tr i p isar
ne. Nas oddelek je  bil skupaj z na
bavo m  tajnico chrek tor j a. Ze nekaj 
dni po m ojem  prihodu pa smo se 
preselili v sedanje prostore, ki so 
bili v prim erjavi s p rejšnjim i veliki, 
v prim erjavi z današnjim i pa dokaj 
skromni.

Se morda spom injate realizacije 
v letu, ko ste prišli v podjetje?

V tistem  letu smo dosegli 360 sta
rih  milijonov letnega prom eta. Ce 
ga prim erjam  z današnjim  prom e
tom, ko dosežemo v enem mesecu 
š tirik ra t toliko, potem  šele vidimo, 
kakšen napredek je  dosegla tovarna 
v teh desetih letih.

Se spom injate kakega posebnega 
dogodka v letu 1960?

Največji dogodek je  bil vsekakor 
preselitev v nove prostore.

Katero izmed desetih let, odkar 
ste v podjetju, je bilo naj tete?

N ajhuje je  bilo v letu 1962, ko se 
je  k nam  priključila bivša Belo
kran jka iz Črnomlja. T akrat smo 
prevzeli za okoli 40 milijonov starih  
dinarjev zalog, največ volnene triko
taže. Spom injam  se, da teh izdelkov 
zaradi izredno slabega sortim enta in 
ponesrečenih barv — najbolj mi je 
ostala v spominu rum ena barva - sta
ro zlato, katere je bilo pri vsakem 
izdelku najm anj 30%  — nismo mo
gli spraviti v prom et. Zato smo šli 
na pot s tovornim avtomobilom po 
raznih k rajih  Slovenije, H rvatske in 
Bosne ter prodajali te izdelke sindi
kalnim  podružnicam  celo na trim e
sečni kredit.

Koliko potnikov je bilo takrat v 
podjetju?

Kot sem že omenil, je bil tedaj 
en sam potnik za vso državo. Sicer 
pa je  bila tudi kolekcija izdelkov 
m ajhna. Danes imamo sedem potni
kov, ki si delijo teren. Izdelujemo 
pa preko sto različnih izdelkov.

Sindikat je  ena naših najbolj 
množičnih družbeno političnih orga
nizacij, katere člani so vsi naši so
delavci. Zato sleherni izmed nas up
ravičeno pričakuje, da bo njegova 
dejavnost usm erjena predvsem k za
dovoljevanju želja in interesov vseh 
zaposlenih. Da bi to lahko storili, je 
seveda nujno, da vodstvo sindikata 
pozna probleme, ki tarejo  članstvo. 
Večkrat se nam reč sliši, da sindikat

Se spom injate, kdaj je podjetje  
prvič razstavljalo na sejm u v L jub
ljani ali Zagrebu?

Prvič smo se predstavili na sej
m u v L jubljani 1963. leta. Imeli smo 
prav m ajhen razstavni prostor, oko
li osem kvadratnih metrov, in sicer 
med prehodom  iz ene hale v drugo.

Kako so tedaj kupci ocenjevali 
podjetje  in kakšen je njihov odnos 
danes?

Kupci nas tak rat še niso poznali 
in smo m orali vsakega posebej do
besedno pripeljati k sebi. V vseh teh 
letih pa se je  odnos kupcev do nas 
močno spremenil. Od leta 1965 smo 
se začeli pojavljati na trgu z izbrano 
kolekcijo in smo zlasti v zadnjih le
tih organizirali prodajo za določeno 
razdobje vnaprej. Z modnimi in zla
sti kvalitetnim i izdelki smo se vedno 
bolj uveljavljali na tržišču. H krati 
postajam o konkurenčni v tovrstni 
industriji, tako da smo se povzpeli 
med največje proizvajalce v državi. 
Lahko trdim , da ni večjega kraja, 
k jer ne bi prodajali naših izdelkov. 
S kvalitetnim i in modnimi izdelki 
ter solidnimi cenami smo si prido
bili zaupanje, tako pri naših poslov
nih partnerjih  kot pri potrošnikih, 
ki često zahtevajo izključno naše iz
delke.

Kdo ima po vašem m nenju naj
več zaslug za tako nagel razvoj pod
jetja?

Vsekakor so tu velike zasluge di
rek to rja  Petra Vujčiča in njegovih 
sodelavcev. Prav tako pa je  pri ures
ničevanju teh uspehov pomagal ce
lotni kolektiv, ki se je  dolga leta od
rekal višjim osebnim dohodkom, da 
je  podjetje lahko sredstva namenilo 
za gradnjo novih proizvodnih pro
storov, pa tudi za nabavo novih stro
jev.

Tovarišu Flajniku smo se zahva
lili za njegove odgovore in mu zaže
leli, da bi še naprej ostal zvest član 
kolektiva.

S. D.

v sistemu družbenega sam oupravlja
n ja  nima prave vloge. Se dalje pa 
gredo tisti, ki trdijo, da sindikat 
sploh m več potreben, ko im ajo de
lavci vso oblast.

Prvo trditev lahko dem antiram o 
z ugotovitvijo, da se tudi v najbolj 
dosledno izvedenem sistem u družbe
nega sam oupravljanja lahko zgodijo 
posameznikom krivice in razne dru
ge nepravilnosti. Ce pa analiziramo

Razmišljanja ob občnem 
zboru  s indikata



dejanski razvoj sam ouprave pri nas, 
lahko ugotovimo, da smo še vedno 
precej daleč od cilja.

Silno bežno, da ne rečem sramež
ljivo, se je  navedenih pom anjkljivo
sti v sistem u sam oupravljanja do
taknil tudi izvršni odbor naše sin
dikalne podružnice. To pa dokazuje, 
da problem i v sistemu sam ouprav
ljan ja  so in jih  ne kaže prezreti. 
Morda bi vse napake, o katerih  je 
bil že govor, kakor tudi tiste, o ka
terih  je  tekla razprava na zadnjem 
zboru, bilo treba v prihodnje bolj 
pogumno obravnavati. Pri tem bi 
m orali iskati pomoč in sodelovanje 
članstva in ostalih družbeno politič
nih organizacij.

Za sindikalno dejavnost pa so ve
liko bolj prim erne in zanimive de
javnosti, katerih  skupno obeležje bi 
lahko iskali v socialnih motivih. Ce 
na prvo m esto postavimo družbeni 
in osebni standard, si ostale dejav
nosti sledijo od stanovanjske do ka
drovske politike, problemov obve
ščanja pa tja  do športa in rekreaci
je. M lačnost sindikata na pravkar 
prikazanem  področju pa prav goto
vo ne m ore najti opravičila.

Morda ni slučajno, da v poroči
lu o delu sindikata v naši tovarni ni 
možno zaslediti vprašanj družbene
ga standarda. Slaba m aterialna os
nova večine naših delavcev sili le-te 
v to, da na prvo m esto postavljajo 
osebni standard. Ce naši delavci ne 
čutijo potrebe po kulturni rasti, ven
darle nihče ne m ore trditi, da niso 
zainteresirani za otroško varstvo, 
šolanje svojih otrok za socialno in 
zdravstveno zaščito. Prav tako jim  
ne more biti vseeno, kako se obrav
nava celoten sklop vprašanj v zve
zi z delovno zaščito.

Ce otroško varstvo, šolstvo in so
cialno varstvo presega okvire dejav
nosti naše sindikalne podružnice, je 
zato poklicana organizacija sindika
ta na občinski ravni. Naša dolžnost 
pa je, da v njej sodelujemo in ji po
magamo.

K adar pa se obravnavajo zadeve 
iz delovne in osebne zaščite, bi mo
ralo vodstvo sindikata še kako živo 
sodelovati.

Že prej je  bil omenjen osebni 
standard, vendar ni prav, če se de
javnost sindikata na tem področju 
začne in konča pri osebnih dohod
kih. Prav je, da si vodstvo sindikata 
prizadeva dvigniti spodnjo mejo o- 
sebnih dohodkov, ker je  le-ta pove
zana s splošno rastjo  osebnih pre
jem kov vseh zaposlenih. Sindikalni 
organizaciji oziroma njenem u vod
stvu pa nikakor ne bi smelo biti vse
eno, po kakšnih kriterijih  se delitev 
odvija. Na občnem zboru je  bila po
stavljena tudi zahteva, da se analizi
rajo  norme, pri čemer naj bo dan 
poudarek metodam  norm iranja, ob
jektivnosti pri ocenjevanju, realno
sti in stalnosti postavljenih norm. 
V delovnem program u za naslednje 
obdobje vsekakor ne bi smeli izpu
stiti kompletno in tem eljito analizo 
naših norm  in ostalih kriterijev, po

katerih  se odvija delitev ustvarjene
ga dohodka.

Ce sodimo po poročilu, bi lahko 
dejali, da se sindikalna organizacija 
veliko prem alo zanima za vprašanja 
s področja kadrovske politike. Ni 
prav, če se vodstvo sindikata ob ta
ko živahnem sprejem anju in odhaja
nju  delavcev ne vpraša, kje so vzro
ki za to. Ce bi novo sprejeti sodelav
ci ne postali avtom atično člani sin
dikata, bi ob takšnem  zanim anju 
vodstva zanje postalo vprašanje, 
kdo naj bi bil sploh član sindikata. 
Prav bi bilo, če bi si vodstvo sindi
kata zadalo nalogo, da analizira 
vzroke, ki silijo ljudi, da zapuščajo 
naš kolektiv. Ce odštejem o želje in 
možnosti za boljši zaslužek, so med 
vzroki za odhod naših delavcev dru
gam prav gotovo na prvem m estu 
medsebojni odnosi, bodisi v horizon
talni ali vertikalni smeri. Vendar je 
ta  trditev še vedno samo ugibanje, 
ki za odpravo fluktuacije ni uporab
na. Zato bi m orali tudi na tem pod
ročju tem eljito analizirati vse dejav
nike. Pri tem pa bi bilo mnogo ko
ristneje, če bi ta problem  reševali 
skupno z našo kadrovsko in tehnič
no službo.

Kakorkoli naj bi bili sindikalni 
delavci zainteresirani za urejene 
m edsebojne odnose in dobro počut
je  članstva, ostane vendarle še dej
stvo, da nenehno m enjavanje delav
cev, še bolj pa strokovnjakov, nega
tivno vpliva na proizvodnjo. Poleg 
navedenega pa nikakor ne smemo 
prezreti neposrednih finančnih izdat
kov za to, da se zapolni praznina, ki 
nastane ob odhodu strokovnjaka. 
Ko je ob koncu lanskega leta odšla 
tovarišica iz finančnega knjigovod
stva, je  bilo zato, da smo dobili na 
to delovno m esto novo sodelavko, 
potrebno več denarja, kot bi ga po
trebovali za rešitev vseh m aterialnih 
in drugih problemov celotnega raču
novodskega kadra. Ta prim er zgo
vorno dokazuje, da bi bilo prav na 
kadrovskem področju sodelovanje 
sindikata z upravo zelo koristno.

Poleg do sedaj navedenega so čla
ni sindikata zainteresirani tudi za 
napredovanje v službi. Vemo pa, da 
vsako napredovanje zahteva več 
znanja. Zato bi bila akcija sindikata 
na področju izobraževanja zelo do
brodošla.

Razprava na zadnjem občnem zbo
ru je tekla še o stanovanjski izgrad
nji, športu in rekreaciji — oddihu. 
S tanovanjska izgradnja spada k 
družbenemu standardu, o katerem  
je že bilo govora. Treba je  pripom 
nili samo še to, da bi v prihodnje 
morali nam eniti znatno več sredstev 
izgradnji stanovanj, bodisi v družbe
ni ali zasebni lasti.

Nekateri diskutanti so se zavze
mali za organizirano akcijo in sode
lovanje z ostalim i kolektivi pri pre
vozu delavcev na delo in domov. 
Prav bi bilo, da ta  akcija dobi vse
stransko podporo vodstva sindikal
ne podružnice, predvsem za tista 
področja, k jer še nim ajo povezave z 
javnim i prom etnim i sredstvi. Na se

danjih  rednih progah pa bi se m ora
li sindikalni delavci zavzeti za čim 
bolj ugodno urejene prom etne zve
ze. Na zborih krajevnih skupnosti je 
bilo že razprav o postavitvi avtobus
nih postajališč. Tej akciji bi se mo
ralo pridružiti tudi sindikalno vod
stvo, saj so prav naši člani največ
k ra t izpostavljeni raznim  vrem en
skim neprilikam  med čakanjem  av
tobusov.

»Po delu počitek,«je lep rek. Po- 
služimo se ga tudi mi in zaključimo 
naše razm išljanje z oddihom in re
kreacijo. Na področju športnega u- 
dejstvovanja naših članov je  bilo do
seženih nekaj lepih športnih dosež
kov. Udeleženci občnega zbora so 
bili m nenja, da smo kljub tem u po
svetili športnikom  prem alo pozor
nosti in priznanja.

Udeleženci občnega zbora so bili 
m nenja, da naši delavci niso imeli 
možnosti, da izkoristijo svoj redni 
dopust v poletni sezoni. Ugotovitve 
kažejo, da so delavci v pletilnici do 
oktobra izkoristili komaj polovico 
letnih dopustov. Drugi problem  v 
zvezi z dopusti pa je  v tem, da se 
dopusti koristijo neorganizirano. 
Naj se sliši še tako čudno, vendar 
je  res, da so med nam i tudi taki de
lavci, ki koristijo na leto samo pol 
dneva dopusta.

Ne glede na to, da tak način ko
riščenja dopustov ni v skladu z na
šimi internim i predpisi, se postavlja 
tudi vprašanje vodenja evidence o 
koriščenju dopustov in posledic, ki 
nastanejo v proizvodnji. Verjetno je 
med drugim  tudi v tem  treba iska' 
ti odgovor na vprašanje, zakaj v ča
su poletne sezone ni več naših de
lavcev v počitniškem  domu v Seči.

Vodstvo sindikata bi naredilo ko
ristno delo, če bi iz dosedanje evi
dence skušalo napraviti analizo ko
riščenja letnih dopustov za nekaj let 
nazaj. Ugotovitve te analize bi sluzi
le za izdelavo okvirnega plana letnih 
dopustov naših delavcev. Razumlji
vo je, da bi pri tem  delu m orali so
delovati s kadrovsko službo in teh
ničnim vodstvom.

M ladinska organizacija je v pre
teklem letu navezala stike s sorod
nimi mladinskimi aktivi izven m eja 
naše občine. Temu zgledu naj bi sle
dila tudi sindikalna organizacija. 
Predvsem bi tako sodelovanje s p ri
dom izkoristili na področju počitni
ške dejavnosti. Znano je nam reč, da 
delovne organizacije med seboj za
m enjujejo svoje počitniške zmoglji
vosti. Na ta  način dosežejo, da člani 
kolektivov preživijo svoj letni do
pust v različnih počitniških krajih. 
Prednost takega načina ni potrebno 
še posebej kom entirati.

Iz vsega do sedaj navedenega je 
možno zaključiti, da sindikat tudi 
v sistem u družbenega in delavskega 
upravljanja ni odveč. Potrebno mu 
je le sposobno vodstvo in vsestran
ska podpora ostalih družbeno poli
tičnih organizacij, prav tako pa tudi 
podpora s strani vodstva podjetja. 
Koristi, ki bi jih  imeli od takšnega 
sodelovanja, so več kot očitne.



c^fmoletne ie lje
Novo leto je  dan, ko pozabimo na 

težave, na sovraštvo, ko zaželimo 
drug drugem u srečo in izpolnitev 
vseh skritih  želja. Sleherni človek si 
želi, da bi bilo novo leto boljše od 
minulega. Boljše doma, v šoli, v dru
žini in sploh v svetu. Sreča nas vseh 
je  odvisna od m irnega življenja sve
ta. Veliko ljudi v svetu pa trpi po
m anjkanje, um ira od lakote in neo
zdravljivih bolezni, vojna vihra ne 
pozna usm iljenja. Potresi, poplave 
in druge nesreče uničujejo domove, 
m esta, človeška življenja.

Želje so velike. Hrepenenje po 
lepšem in boljšem  nas om am lja. Ve
likokrat pozabljamo, da smo v naši 
tovarni ena sam a velika družina, ki 
si je  postavila trdne temelje, da do
seže lepšo bodočnost. Zato bi želela, 
da bi v letošnjem  letu postali de
lovni odnosi med nam i bolj tovariš
ki, da bi z lepo besedo sodelavcu do
kazali, da vidimo njegov trud, pa naj 
bo to  na delovnem m estu, v šoli ali 
kje drugje.

»Različni ljudje, različne želje«, 
slišimo včasih. Da, nekateri smo 
skrom ni, drugi hočemo več. Nekdo 
si najbolj želi, da bi dobil veliko pla
čo, drugi da bi bil zdrav, da bi si 
zgradil hišo, kupil avto ali vikend 
ob m orju. Učenka si želi, da bi us
pešno končala šolo, se zaposlila in 
prišla do svojega kruha.

Ker sem delavka in učenka, si v 
letošnjem  letu želim, da bi končala 
šolo in opravila zaključni izpit. To 
ni samo m oja velika želja, to je  že
lja vseh štirinajstih  mladih učenk, že
lja naših požrtvovalnih predavate
ljev na šoli, ki nas razum ejo in nam 
pomagajo, da bi dosegle cilj. Čeprav 
je  naš delavnik veliko daljši od

osemurnega, nam  želja po znanju že 
drugo leto u tira  trdo  pot do poklica. 
Srečne smo, ker imamo šolo doma, 
za kar smo dolžne zahvalo našim  
predhodnikom  in vodilnim ljudem

v podjetju. Obljubljam o, da se bomo 
še naprej trudile in po končani šoli 
po možnosti nadaljevale šolanje na 
srednji šoli te r tako dokazale, da 
smo vredne članice kolektiva in ce
lotne družbe.

Jožica Nemanič
2. b poklicne šole »BETI«

Gostje med ogledom novih prostorov

Pisma bralcev

Dr. Božo Linhart, generalni direktor  
Jugobanke odpira nove proizvodne  

prostore

Osnovna naloga slehernega ured
ništva časopisa je, da razm išlja o 
konceptu glasila. Posamezni člani, 
posebno pa odgovorni urednik, se 
trudijo, da bi dali svojemu glasilu 
čimveč svežine v obliki v vsebini.

Njihova naloga ni lahka. Izpo
stavljeni so med dvema poloma. Na 
eni strani so bralci, ki zahtevajo po
polne in izčrpne inform acije, na dru
gi strani pa je  interes izdajatelja 
oziroma založnika.

Praksa nam  kaže, da se uredniš
tvo pri urejan ju  vse pogosteje obra
ča k bralcem. Od njih  zbira pri
pombe, misli in želje o podobi in 
vsebini lista. Skoraj vsako glasilo pa 
ima rubriko, v kateri sodeluje s 
prispevki najširši krog bralcev. Bral
ci prispevajo v to rubriko vprašanja, 
kritike in predloge. Te rubrike so 
med bralci zelo priljubljene in b ra
ne. Zato je  tudi naše uredništvo že 
večkrat poskušalo s to rubriko, le 
žal, da je ostalo le pri poizkusu. Z 
današnjo številko ponovno uvajam o 
to rubriko, pa naj jo  im enujemo ka
korkoli. V njej bomo objavljali va
ša pisma, dragi bralci! Vi vprašajte 
in pišite. Mi pa bomo odgovarjali. 
Široka je  možnost. Pišite v vsem, 
kar se dogaja okrog nas: o uspehih, 
neuspehih, o dobrem  in slabem. Nas
lavljajte vprašanja na naše službe in 
ne živite v dvomu o tem ali onem.

Zanimalo vas bo področje delov
nih razm erij, kot je  dopust, redni 
in izredni, prem estitve, sprejem  na

delo, prenehanje dela itd. Pa tudi 
področje delitve osebnih dohodkov 
je m arsikom u nejasno. Posebno ob 
prejem u mesečnega osebnega do
hodka. Ko se srečamo z izplačilno 
listo in celo vrsto odtrgljajev, se po 
nepotrebnem  razburjam o, da »so 
mi preveč trgali«.

Na vsa vprašanja bo uredništvo 
poskušalo n a jti odgovor in ga obja
viti.

Se ena stalna rubrika se nam  o- 
beta. Po sklepu poslovnega odbora 
je  zadolženo uredništvo za objavo 
graj in pohval, zamud na delo, pose
bno pa izrečenih ukrepov zaradi kr
šitve delovne dolžnosti. Poslovni od
bor je  ob tem  sklepu želel, naj ne o- 
stane prizadevnost ali pa m alom ar
nost posameznih članov kolektiva 
znana samo ožji skupini prizadetega 
delavca. O vestnem delu, tovariškem 
odnosu in dobrih delovnih rezulta
tih delavke iz obrata Dobova naj 
zvejo vsi člani naše delovne skupno
sti. Ali nasprotno: o malomarnem, 
netovariškem  odnosu do podjetja 
in do sodelavcev v obratu  Metlika, 
naj zvejo v obratih  v Črnomlju, Do
bovi in Mirni peči.

Tudi to je  snov za pisma bralcev, 
zato nam pišite, kaj mislite, kaj do
življate na delovnem m estu in kako 
vam je všeč naše glasilo.

S sodelovanjem nas vseh bo na
še glasilo pestro, poučno in zabavno!

M. J.



Ne uničuj sebe in svoje
družine

Dan za dnem  se srečujem o z neu
smiljenim, skritim  sovražnikom, ki 
se vtihotaplja v naše družine, jih  
razdira in uničuje. Mirno gremo mi
mo, nikdar ni časa za trenutek, da 
bi pomislili, kakšno gorje zadene 
družino, k je r gospodari alkohol.

Bila je  m irna, jasna  jesenska noč. 
Prebudilo me je  glasno kričanje in 
loputanje z vrati, ki je  kalilo nočni 
mir. Vstala sem in stopila k oknu. 
Na nebu se je  sm ejal mesec, v dalja
vi so mežikale zvezde. V sobi je  bi
lo tiho, le dihanje spečih bratov me 
je  motilo. Pri sosedovih so še 
svetili. Kričanje je  nenadom a pone
halo, zato se mi je  porodila misel, 
da sem sanjala.

Slonim pri oknu in prisluškujem . 
Zopet kričanje, kletev, loputanje z 
vrati. »Seveda,« si mislim, »sosed je 
zopet pijan. Pretepa jih, otroke in 
ženo.«

Strm im  v noč. Nobena pam etna 
misel mi noče v glavo. Sosedova 
vrata se naglo odpro. Psovke neus
miljeno padajo, kot bi se usula to
ča. Otroški jok  postaja glasnejši. 
Žvenket razbitih kozarcev odmeva v 
noč.

Zdrami me glas petletnega b ra t
ca s postelje: »Stric je  zopet pijan. 
Jožeka tepe.« Molčim. Ne upam si 
odgovoriti. Preveč se mi zdi um aza
no, neresnično, nečloveško. Ni mi do

spanja. »Saj takih noči sem vendar 
vajena,« si dopovedujem. Neka čud
na sila pa me je  pregnala s postelje. 
Kričanje pa ne ponena, včasih le ma
lo potihne, pa zopet narašča kot raz
burkano m orje pred viharjem.

Iz daljave se sliši pasji lajež. Ne
topir sfrfota mimo hiše. Zdrami me 
otroški klic: »Atek, pusti mamo.«
Nato pretresljiv  otroški jok  napolni 
okolico. V rata se zopet odpro. Na 
pragu se prikaže petletni Jožek in 
se v diru  spusti proti naši hiši. Sko
čim k vratom  in jih  odprem. »Kaj 
je, Jožek?« ga vprašam . »Otroci po
noči spijo.« Na bledih ličkih so vid
ni sledovi solz, ki še vedno tečejo. 
Ne m ore do besede. V prsih  ga stis
ka. »Mogoče se je  kaj zgodilo?« zo
pet vprašam . Med jokom  počasi iz
govarja: »Atek je  m am o z nožem.
Umrla bo.«

»Ne, tebi se sanja, to ni mogoče. 
Oče treh otrok ne more kaj takega 
storiti.«

Že nekaj let je preteklo od ta
krat, pa mi je  vse tako živo ostalo 
v spominu, kot bi bilo včeraj. Ta
kih kru tih  prim erov je  res malo, 
vendar je pijančevanje v naših kra
jih  zelo razširjeno. Vedno pa me 
muči vprašanje: »Zakaj otroci pijan
cev po krivici trpijo?«

J. N.

Novost spomladanske kolekcije
Na letošnjem  sejm u Moda 1971 se 

naše podjetje predstavlja z močno 
razširjenim  asortim anom  izdelkov, 
širšem u krogu kupcev prvič prika
zujemo kolekcijo volne v artiklih  Si
rene, Mohair, Merinia in Prim ula li
ne, ki jih  bomo letos predelovali v 
našem podjetju. Tudi kodrana preja 
iz našega novega obrata je na raz
stavnem prostoru  BETI prvič prika
zana kot proizvod našega podjetja.

Zraven prodaje rednih artiklov 
bo verjetno največ pozornosti na 
sejmu vzbudila prodaja vseh vrst 
kopalk, ker nam  je ta  prodaja zad
nja osnova za selekcijo pred proiz
vodnjo. Večina grosističnih trgov
skih podjetij, predvsem iz Slovenije, 
je že zaključila z nakupi kopalk, ta- 
ko nam bodo na sejmu zaključevali 
nakupe le m anjši kupci, ki jih niso 
obiskali naši potniki. Skoraj vsi mo
deli, ki bodo letos v proizvodnji, so 
iz lastnih pletiv, tako da količine še 
vedno lahko poljubno korigiramo. 
S prodajo artiklov letošnje spomla
danske kolekcije smo začeli že v no
vembru. Na področju Slovenije smo 
poskusili z zanimivo novostjo, ki se 
je  pokazala zelo učinkovita. Pot

nik je prikazal kupcem modele z 
improvizirano modno revijo, pri ka
teri so sodelovala dekleta, zaposlena 
v naši šivalnici. Funkcionalnost, 
modne novosti in prikupnost vsake
ga modela pride tako veliko bolj do 
izraza. Novo kolekcijo smo predsta
vili z. modno revijo na Reki, v Pulju, 
Kopru, Novi Gorici, Ljubljani, Ma
riboru, Celju, Murski Soboti in K ra
nju. S temi revijami smo prikazali 
predvsem damske kopalke in le del 
ostalih artiklov iz spomladanskega 
program a. To m iniaturno modno re
vijo so povsod z zanim anjem  spre
jeli in lahko trdim o, da smo ravno 
s tem načinom reklam e prodajo 
močno povečali.

Vsekakor si bo treba prizadevati, 
da na enak ali podoben način raz
širimo prodajo in kom pleten asorti- 
man naših izdelkov na celoten teri
torij naše države. Predvsem bo po
trebno vse večje kupce inform irati 
o proizvodnem asortim anu ravno z 
modnimi revijami, bodisi vsakega 
kupca posebej ali pa več kupcev

Akcija 75
»Akcija 75« je  akcija, v kateri so

delujejo vsa podjetja, ki im ajo nad 
tisoč članov v delovnem kolektivu. 
Med te delovne kolektive je  uvr
ščen tudi kolektiv tovarne BETI.

»Akcija 75« povezuje mladino v 
delovnih organizacijah, da čim bolje 
izvede celotni program  družbeno
ekonomskega izobraževanja mladi
ne v delovnih organizacijah, kar je 
ena najpom em bnejših nalog v sklo
pu z »Akcijo 75«. To po trju je  ugoto
vitev, da je  za družbeno aktivnost 
m ladih velikokrat največja ovira 
njihova prem ajhna razgledanost, 
prem ajhna strokovna, ekonomska 
in politična usposobljenost in infor
m iranost o problem ih podjetja  in 
širših družbenih problemih. Zato naj 
bi s program om  družbeno ekonom
skega izobraževanja za mladino v 
aktivih ZMS dali mladini čim  več 
znanja o pomenu in vlogi delovne 
organizacije v našem ekonomskem 
sistemu, o sam oupravljanju v delov
nih organizacijah in družbi nasploh, 
medčloveških odnosih v delovnih or
ganizacijah, o pomenu političnega 
dela, o koristni izrabi prostega časa 
itd.

Na ta  način se bomo mladi lažje 
razreševali probleme delovne sredi
ne, v kateri živimo.

Tako nam  je z »Akcijo 75« olaj
šano delo in ponazorjen program  de
la, ki ga m oram o izvesti v našem 
aktivu. Zato prosimo, da se čim več 
mladih v našem podjejtu  vključi v 
to  akcijo in hodi na predavanja, ki 
so v zvezi z »Akcijo 75« in bodo tra 
ja la  tja  do aprila.

Program  dela je  naslednji:
1. Kakšna je  naša delovna organiza

cija?
2. Kako skrbno gospodarimo v de

lovni organizaciji?
3. Od česa je  odvisen dohodek go

spodarske organizacije in kako se 
deli?

4. Kako učinkovito upravljam o v de
lovni organizaciji?

5. Medsebojni odnosi v delovni or
ganizaciji.

6. Družbeno politične organizacije v 
delovni organizaciji.

7. Zakaj in kaj dela zveza mladine 
v delovni organizaciji?

8. Moj prosti čas in rekreacija.
Temi Moj prosti čas in rekreaci

ja je posvečeno največ pozornosti, 
zlasti, ker je  zahteva, da m ora biti 
v vsakem podjetju  čimveč prostega 
časa namenjenega rekreaciji. To pri
pomore k boljši produktivnosti de
la in boljšem u psihičnemu in teles
nemu zdravju.

Prosimo vse vodilne člane, da z 
razumevanjem podprejo našo akci
jo  in nam  omogočijo, da jo  čim bo
lje izvedemo.
S tovariškim  pozdravom!

Predsednica ZMS aktiva BETI: 
M arjana Bele



Odločitve samoupravnih organov
Kakor na p rejšn jih  sejah, so sa- 

m ouupravni organi tudi v novem bru 
in decem bru največ pozornosti po
svetili gibanju finančnih rezultatov 
našega poslovanja v zadnjem  tro
mesečju. Glavna ugotovitev je  ta, da 
bodo planske naloge predvidom a do
sežene.

Pravkar povedano velja za podje
tje  kot celoto. Nekoliko drugačno 
sliko bi dobili, če bi posamezne or
ganizacijske enote obravnavali loče
no. Videli bi, da nekatere enote do
segajo planske obveznosti bolje, 
druge pa slabše. Ker pa periodični 
obračuni ne pokažejo pravega stan
ja, bomo o tem poročali po zaključ
nem računu.

Delavski svet je  razpravljal tudi 
o tako imenovanem zam rznjenju 
osebnih dohodkov, do katerega je 
prišlo po ugotovitvi polletnih rezul
tatov. Delavski svet je  menil, da je  
sklep, po katerem  se izplačajo ose
bni dohodki brez količnikov, p rik ra j
šal nekatere službe, ki so ob poveča
nem obsegu poslovanja morale vlo
žiti veliko truda. Sem spadajo na 
prim er: odprem na služba, skladiš
čna služba in kom ercialna služba. Da 
bi vsaj delno poravnali obveznosti 
do teh ljudi, kakor tudi obveznosti 
do vseh ostalih, je  bil sprejet sklep, 
da se v decem bru izplača 50% pov
prečnega mesečnega osebnega do
hodka.

V zadnjem  trom esečju lanskega 
leta je  bila sklenjena pogodba za na
kup gradbenih parcel za individual
no gradnjo stanovanjskih hiš. Zem
ljišče je  v bližini tovarne in je  v s tr
njenem  kompleksu 20 gradbenih 
parcel za enodružinske hiše. V istem 
obdobju pa so bile prodane štiri 
gradbene parcele članom našega ko
lektiva.

Delavski svet je  na svoji zadnji 
seji v preteklem  letu obravnaval tu
di poslovanje sam ostojne gostinsko 
turistične enote. Rezultati devetme
sečnega poslovanja v tej enoti so si
cer ugodnejši kot v letu 1969. Ker 
pa še vedno ne pokrivajo vseh last
nih stroškov, z njim i ne m orem o bi
ti zadovoljni.

Na tej seji je  bil spreje t tudi 
sklep, da se podelijo spom inska da
rila članom kolektiva, ki so več kot 
10 let nepretrgano delali v našem 
podjetju . Njihova vztrajnost in m ar
ljivost naj bo za zgled tistim , ki so 
prišli za njimi v podjetje. Delavski 
svet misli, da njihov dolgoletni trud  
prav gotovo presega vrednost spo
minskega darila. Zato naj splošni 
sektor izbere takšna darila, ki jih 
bodo vedno spom injala na desetlet
je, ki so ga preživeli med nami.

Zadnja seja delavskega sveta v 
preteklem  letu je  bila posvečena po
delitvi spom inskih daril. Darila so 
prejeli: Danica Damjanovič, Zlata 
Damjanovič, Jure Flajnik, Ana Gru-

bač, Jožefa Jelenič, Jožefa Jaklič, 
Slava Mikešič, Anton Nemanič, An
ton Pečarič, K atarina Petrič, Marica 
Mikešič, Ana Požek, Em a Žunič, Ja
nez Bahor, Ana Kolenc, Ana Muhič, 
Ana Volf, Angela Makše, Rozalija 
Pust, Ljudm ila Rozman, M arija Saje, 
Amalija Sukovič, Pavla Gorenc, Ma
rija  Mušič, Vera Muhič, Terezija Si
monič in M arija Štam pfelj.

Preselitev pletilnice v nove proiz
vodne prostore, novi pletilni stroji, 
nova organizacija posluževanja ter 
določeni ekonomsko-komercialni po
goji so prispevali k temu, da je  bilo 
potrebno sprem eniti naš pravilnik o 
kontroli kvalitete. Poslovni odbor je 
o tem  razpravljal in predlagal delav
skem u svetu, da se dopolnijo ali 
sprem enijo 20., 24. in 27. člen pravil
nika o kontroli kvilitete.

20. člen pravilnika določa, da je 
pletivo prvovrstno, če na dva kilo
gram a pletiva nim a več kot eno na
pako. Za drugovrstno se šteje pleti
vo, ki na 1 kg nim a več kot eno na
pako. V tre tjo  kvalitetno vrsto  pa 
štejem o pletivo, ki im a na en kg dve 
ali več napak.

V zadjem  času so bili nabavljeni 
finorebričasti TRANSFER TERROT 
pletilni stroji, za katere kvaliteta na
bavljene bombažne preje ne odgo

varja. Zato se predlaga, da se na teh 
stro jih  zniža kriterij pri ocenjevan
ju  kvalitete pletiva za 50%. Po tem 
določilu se šteje, da je  pletivo prvo
vrstno, če ima na 1 kg preje eno 
napako. Drugovrstno pletivo ne sme 
imeti več kot dve napaki na 1 kg. 
Tretjevrstno pletivo pa je  tisto, ki 
ima tri in več napak na 1 kg preje.

24. člen omenjenega pravilnika 
določa, kakšna so razm erja med po
sameznimi kvalitetnim i razredi. Ta 
člen bi m orali dopolniti tako, da se 
za finorebričaste TRANSFER TER
ROT stro je  pri bombažnih izdelkih 
zahteva 85 % prvovrstnega pletiva, 
10% drugovrstnega pletiva in 5%  
tretjevrstnega pletiva.

Kot je  že navedeno, se je  pletil- 
nica preselila v nove prostore. Pri 
tem se je  sprem enil način posluže
vanja tako, da se je povečalo število 
pletilnih strojev, katerim  streže en 
delavec. 27. člen pravilnika določa 
velikost napake v pletivu, za katero 
delavec ni m aterialno odgovoren. 
Če velikost napake preseže določeno 
dolžino, so v istem členu predvide
ne sankcije, ki so zopet odvisne od 
dolžine. K er so ti norm ativi različni 
za različne stro je  oz. skupine stro
jev, jih  navajam o v tabeli ločeno za 
posamezne pletilnice.

Dolžina napake v cm
Višina odtegljaja snutkovna

pletilnica
raschel
pletilnica

krožna pletilnica 
finorebričasti francoski 

interlock stro ji

Delavec ne plača, če
napaka ni večja kot 30 cm
0,50 din plača delav.
če je  dolžina napake 31—50 cm
1,20 din plača delav.
če je  dolžina napake 51—70 cm
2.00 din plača delav.
če je  dolžina napake 71—110 cm
3.00 din plača delav.
če je  dolžina napake 111—150 cm
Če napaka preseže po
samezno najvišjo dovo
ljeno mejo, plača dela
vec 3,00 din za vsakih 
nadaljn jih  50 cm

20 cm 60 cm 20 cm

21—50 cm 61— 90 cm 20—40 cm

51—70 cm 91—120 cm 41—60 cm

71—110 cm 121—150 cm 61—90 cm

111—150 cm 151—200 cm 91—12 cm

50 cm 100 cm 50 cm

Kvaliteta pletiva in dolžina na
pak se bodo ugotavljale ločeno za 
posamezne grupe strojev v krožni, 
raschel in snutkovni pletilnici.

27. člen se dopolni tudi z določi
lom, po katerem  bodo nagrajeni tisti 
delavci, ki ne bodo imeli nobene 
napake oziroma le m anjše število 
napak. Tako dobi delavec, ki v obra
čunskem mesecu nima več kot 4 na
pake, nagrado v višini 20,00 din. Ta 
delavec ali skupina, ki ima v istem 
času samo 2 napaki, dobi 40,00 din 
nagrade. Če pa delavec ali skupina 
delavcev v obračunskem  mesecu ni
ma nobene napake, dobi delavec
60,00 din nagrade.

Poslovni odbor je sklepal tudi o 
razdelitvi stanovanj. Na predlog sta
novanjske komisije so stanovanja 
dobili:
1. Anton Štrucelj — dvosobno sta

novanje v novem bloku.
2. Anica Popovič — dvosobno sta

novanje v novem bloku.
3. Dragan Mitevski se preseli v tro- 

sobno stanovanje v novem bloku.
4. Jože Novak — Nada Gorše dobi

ta sobo in kuhinjo v bloku, k jer 
je  stanoval Andrej Volkar.

5. Velimir Jezerinac in Željko Ver- 
got, oba m ehanika v kodranki, 
dobita sobo s souporabo sanita
rij v novem bloku.



RAZPIS
vod stven ih  d elovn ih  m est

O bvestilo
Ljudska knjižnica iz Črnomlja 

obvešča bralce glasila »BETI« in 
svojce ter šolsko mladino, da je bo
gato založena z literaturo vseh po
dročij.

Bralci si lahko izposodijo lepo
slovna dela naših in tu jih  avtorjev, 
knjige s področja kulture in znano
sti in učbenike za učence in dijake.

Knjižnica ima zelo ugodno raz
porejen delovni čas, ki je prilagojen 
izm enskem u delovnemu času zapo
slenih. Zato izkoristite ugodno prilo
žnost in se poslužujte uslug, ki vam  
jih nudi ljudska knjižnica v Črnom
lju.

ODLOČITVE SAMOUPRAVNIH 
ORGANOV

Nadaljevanje s 6. strani

6. M arija Kologjera, vodja izmene 
pri volni, dobi sobo v bivšem Vol- 
karjevem  stanovanju.
Poslovni odbor je  odločil, da se 

razpišejo vodilna delovna mesta, in 
sicer:
1. direktor razvojno-tehničnega od

delka,
2. d irektor splošno-kadrovskega 

sektorja,
3. d irektor predstavništva v Ljub

ljani,
4. direktor računovodskega sektor

ja,
5. pomočnik glavnega direktorja. 

Razpis je  bil objavljen v dnevni
ku »Delo«, dne 25. 12. 1970.

Glede novoletne obdaritve naših 
najm lajših  je  poslovni odbor sklenil, 
da se nakaže Društvu prijateljev 
mladine v Metliki 3.000,00 din, otroš
kemu vrtcu v Metliki 400,00 din in 
po 100,00 din na vsakega otroka na
ših delavcev, ki še ni dopolnil 14 let.

Zaradi sprem enjenega načina 
streženja v pletilnici je potreben ve
čji napor pletilcev. Ker se je  pove
čala tudi produktivnost na zaposle
nega, je  bil sprejet sklep, da se po
višajo postavke za delovna m esta 
pletllnice. Povišanje znaša 8% in se 
obračuna od 1. 10. 1970.

Učinek se bo od 1. 1. 1971 dalje 
obračunaval po skupinah strojev, ki 
imajo enak način streženja. V krož
ni pletilnici so stro ji razporejeni na 
tri skupine, v raschel in snutkovni 
pletilnici pa na štiri skupine.

Poslovni odbor je sprejel tudi 
sklep, da se v prihodnje objavijo v 
našem glasilu imena tistih sodelav
cev, ki so prejeli pohvale za svoje 
vestno delo. K er bo rubrika, v kate
ri bomo objavljali pohvale, nosila 
skupen naziv »POHVALE IN GRA
JE«, bodo na tem m estu objavljena 
tudi imena tistih tovarišev, ki bodo 
opominjani, grajani ali kaznovani. 
Objavili pa bomo tudi imena tistih, 
ki stalno zam ujajo službo.

Sekretar organov upravljanja

Poslovni odbor je  razpravljal o 
kadrovanju in kadrovski politiki in 
sklenil, da se v letu 1971 razpišejo 
vsa delovna mesta.

Razpis vodilnih delovnih m est je 
bil objavljen v decem bru lanskega le
ta v dnevniku »DELO«. V našem  gla
silu pa bodo objavljeni razpisi vod
stvenih in ostalih delovnih mest.

Razpisna kom isija Belokranjske 
trikotažne industrije »BETI« Metli
ka objavlja, da zbira do 25. II. 1971 
prijave kandidatov za naslednja de
lovna mesta.

1. VODJA OSNOVNE  
PROIZVODNJE

K andidat m ora obvladati tehno
logijo trikotaže, poznati m ora orga
nizacijo proizvodnje v tovrstni indu
striji. Zahteva se izobrazba tekstil
ne sm eri in praksa na vodstvenem 
ali tem u enakem delovnem m estu v 
trikotažni industriji in sicer:
— visoka strokovna izobrazba in 3 

leta prakse
— višja strokovna izobrazba in 6 let 

prakse
— srednja strokovna izobrazba in 

10 let prakse

2. VODJA KONFEKCIJSKE  
PROIZVODNJE

Kandidat m ora obvladati tehno
logijo konfekcioniranja, poleg tega 
pa m ora obvladati organizacijske 
prijem e v tovrstni proizvodnji. Za
hteva se izobrazba tekstilne oziroma 
konfekcijske sm eri in praksa na vod
stvenih delovnih m estih v konfekcij
ski proizvodnji in sicer:
— visoka strokovna izobrazba in 3 

leta prakse
— višja strokovna izobrazba in 6 let 

prakse
— ali srednja strokovna izobrazba 

in 10 let prakse

3. VODJA PROIZVODNJE 
KODRANKE

Tisti, ki bo kandidiral na to de
lovno mesto, m ora obvladati tek- 
sturiran je  sintetične preje in organi
zacijo dela v sodobni proizvodnji. Za
hteva se izobrazba tekstilne, triko
tažne ali strojne smeri in praksa na 
vodstvenih delovnih m estih v tovrst
ni industriji, in sicer:
— visoka šolska izobrazba in 3 le

ta  prakse
— višja šolska izobrazba in 6 let 

prakse
— srednja šolska izobrazba in 10 let 

prakse

4. VODJA IZVOZNO-UVOZNEGA 
ODDELKA

Od kandidata se zahteva aktivno 
znanje dveh tu jih  jezikov in pozna

vanje zunanje-trgovinskih ter carin
skih predpisov. Zaželena je  izobraz
ba ekonomske ali pravne sm eri in 
p raksa v zunanji trgovini in sicer:
— visokošolska izobrazba in 3 leta 

prakse
— višja šolska izobrazba in 6 let 

prakse
— srednja šolska izobrazba in 10 let 

prakse

5. ŠEF INOZEM SKIH  
ZASTOPNIKOV

Za to delovno m esto se zahteva 
poznavanje zastopniških poslov, 
aktivno znanje enega tujega jezi
ka ter izobrazba ekonomske sme
ri, in sicer:

— visoka strokovna izobrazba in 3 
leta prakse

— višja strokovna izobrazba in 6 let 
prakse

— srednja strokovna izobrazba in 
10 let prakse

6. VODJA KONTROLE  
KVALITETE

Od kandidatov za to delovno me
sto se zahteva poznavanje sodobnih 
metod kontrole kvalitete v serijski 
proizvodnji te r dobro poznavanje 
tekstilnih materialov. Zaželena je 
izobrazba tekstilne ali trikotažne 
sm eri in praksa v kontrolni službi v 
tekstilni ali trikotažni industriji. 
Ostali pogoji pa so:
— visoka strokovna izobrazba in 5 

let prakse
— višja strokovna izobrazba in  10 

let prakse
srednja strokovna izobrazba in 
15 let prakse

7. VODJA PRODAJE

Za to delovno m esto se zahteva 
poznavanje komercialnega poslova
nja« poznavanje m etod raziskave 
prodajnega tržišča in poznavanje tr 
govskih uzanc. Zaželena je  izobraz
ba ekonomsko-komercialne smeri 
te r praksa v komercialnem poslova
nju, in sicer:
— visoka šolska izobrazba in 3 leta 

delovnih izkušenj
— višja šolska izobrazba in 6 let 

delovnih izkušenj
— srednja šolska izobrazba in 10 let 

delovnih izkušenj

8. VODJA NABAVE

Kandidati za to delovno mesto 
m orajo poznati organizacijo in teh
nologijo dela v trikotažni industriji, 
metode raziskave nabavnega tržišča 
in ekonomske optim alne nabave. Za
želena je  šolska izobrazba komerci
alne sm eri ter praksa v komercial- 
nempos lovanju, in sicer:



— visoka šolska izobrazba in  3 leta 
delovnih izkušenj

— višja šolska izobrazba in 6 let de
lovnih izkušenj

— srednja šolska izobrazba in 10 let 
delovnih izkušenj

9. VODJA FINANČNEGA  
KNJIGOVODSTVA

K andidat m ora dobro poznati fi
nančne predpise s področja knjigo
vodstva. Im eti m ora izobrazbo eko
nomske sm eri in prakso v računo
vodstvu. Ostali pogoji so:
— visoka strokovna izobrazba in  3 

leta prakse
— višja strokovna izobrazba in  6 let 

prakse
— srednja strokovna izobrazba in 

10 let prakse

10. VODJA POKLICNE ŠOLE

K andidat m ora im eti organiza
cijske in pedagoške sposobnosti, 
poznati m ora metode dela z ljudmi. 
Zaželena je  izobrazba filozofske pe
dagoške sm eri in praksa na vodstve
nih delovnih mestih, in sicer:
— visoka šolska izobrazba in 3 leta 

delovnih izkušenj
— višja šolska izobrazba in 6 let de

lovnih izkušenj
— srednja šolska izobrazba in 10 let 

delovnih izkušenj

11. OBRATOVODJA 
BARVARNE

Za to delovno m esto m ora kandi
dat dobro poznati tekstilno-kemij- 
sko tehnologijo. Zaželena je izo
brazba kem ijske smeri, p raksa na 
vodstvenih delovnih m estih sorodne 
stroke. Ostali pogoji pa so:
— visoka strokovna izobrazba in 6 

let delovnih izkušenj
— višja strokovna izobrazba in 9 let 

delovnih izkušenj
— srednja strokovna izobrazba in 

12 let delovnih izkušenj

12. OBRATOVODJA KROŽNE  
PLETILNICE

Kandidat m ora poznati tehnolo
gijo in organizacijo dela v pletilstvu 
in imeti prakso v trikotažni indust
riji. Im eti m ora strokovno izobraz
bo pletilske smeri, in sicer:
— visoko strokovno izobrazbo in 3 

leta prakse
— višjo strokovno izobrazbo in 6 let 

prakse
— srednjo strokovno izobrazbo in 

10 let prakse

13. OBRATOVODJA SNUTKOV- 
NE IN  RASCHEL PLETILNI
CE

Od kandidatov se zahteva pozna
vanje tehnologije in organizacije de
la v pletilstvu in prakso v trikotažni 
industriji. Im eti m ora izobrazbo ple
tilske smeri, in sicer:
— visoko izobrazbo in 3 leta delov

nih izkušenj

— višjo strokovno izobrazbo in 6 let 
delovnih izkušenj

— srednjo strokovno izobrazbo in 
9 let delovnih izkušenj

14. OBRATOVODJA 
KONFEKCIJE V 
M ETLIK I

Za to delovno m esto se zahteva 
poznavanje tehnologije in organiza
cije dela v konfekcijski proizvodnji. 
K andidat m ora imeti tekstilno izo
brazbo konfekcijske sm eri in prak
so na vodstvenih delovnih m estih v 
konfekcijski proizvodnji in sicer:
— vosoko strokovno izobrazbo in 3 

leta delovnih izkušenj
— višjo strokovno izobrazbo in 6 let 

delovnih izkušenj
— srednjo strokovno izobrazbo in 

9 let delovnih izkušenj

15. UPRAVNIK OBRATA 
ČRNOMELJ

K andidat m ora obvladati metode 
dela z ljudmi, poznati m ora tehno
logijo in organizacijo dela v tekstil
ni in konfekcijski industriji. Im eti 
m ora tekstilno izobrazbo konfekcij
ske sm eri in prakso na vodstvenih 
delovnih m estih v konfekcijski pro
izvodnji, in sicer:
— visoko strokovno izobrazbo in 3 

leta delovnih izkušenj
— višjo strokovno izobrazbo in 6 

let delovnih izkušenj

— srednjo strokovno izobrazbo in 9 
let delovnih izkušenj

16. UPRAVNIK OBRATA 
M IRNA PEC

Za to delovno m esto se zahteva 
poznavanje m etod dela z ljudm i, po
znavanje tekstilne in konfekcijske 
tehnologije in organizacije dela. Ime
ti m ora tekstilno izobrazbo konfek
cijske sm eri in prakso na vodstve
nih m estih v konfekcijski proizvod
nji, in sicer:
— visoko strokovno izobrazbo in 3 

leta prakse
— višjo strokovno izobrazbo in 6 let 

prakse
— srednjo strokovno izobrazbo in 

9 let prakse

11. UPRAVNIK OBRATA 
DOBOVA

Od kandidatov za to delovno 
m esto se zahteva poznavanje tek
stilne in konfekcijske tehnologi
je  in organizacije dela. Kandidat 
m ora imeti tekstilno izobrazbo kon
fekcijske sm eri in prakso na vod
stvenih delovnih m est v konfekcij
ski proizvodnji in sicer:
— visoko strokovno izobrazbo in 3 

leta delovnih izkušenj
— višjo strokovno izobrazbo in 6 let 

delovnih izkušenj
— srednjo strokovno izobrazbo in 9 

let delovnih izkušenj

K R O N I K A
Zadnje dni lanskega leta in v za

četku letošnjega leta so prišli v pod
je tje  naslednji novi sodelavci:

Stanislava Barič, M artina Bado
vinac, M arija Bede, M arija Brine, 
Vinko Breskvar, Ana Car, Zora Cu- 
kina, Ljuba Coraga, Helena Čufer, 
Jože Gornik, Ruža Jagunič, Ana Je
sih, Martin Kambič, Anica Kerin, Ir
ma Kovačič, Ljubica Kohanič, Ivan 
Horvat, Pavel Lipej, M arija Lozar, 
Marija Malešič, Šemsa Mahmutovič, 
Jelica Malič, Mara Milkovič, Niko 
Mišič, Ana Papič, Dragutin Peretin, 
Vekoslava Peričak, Nada Pirkovič, 
Zora Prašin, Nežka Sadar, Franc 
Slobodnik, Dragomir Škero, Milica 
Stekovič, Alojzija Stupar, Sonja Ši- 
konja, Ivanka šuklje, M arija Turk, 
Bara Tuškan, Marica Ugrin, Jožica 
Vandot, Danica Verbanec, Ivanka 
Vraničar, M arija Zoretič, Ana Žni
daršič.

V istem  času pa so naše vrste za
pustili naslednji sodelavci:

M arjan Brine, Zora Brajkovič, 
Ljubica Bukovac, Milan Dragišič — 
k vojakom, Anica Fir, Slavica Fun- 
dič, M arija Jaklič — upokojena, Bo
ris Mozetič, Franjo Kapčič, M arija 
Klemenčič — upokojena, Marica Pi- 
škurič, Cilka Pustak, Karolina ing. 
Puhan, Peter Predovič, Milena Ševič

— Bjelobrk, Milena Rajm er, Marica 
Vukšinič, Alojzija Vrtačič — upoko
jena.

POROČILE SO SE:

Nevenka Brnčič — por. Brajkovec 
Ljubica Mlinarič — por. Pezdirc 
Katica Sečen — por. Š tam pohar 
Ljubica Jam brošič — por. Brine 
Ljubica Brunski — por. Cigič 
B arbka Količ — por. Jerm an 
M arija Zunič — por. Muc

RODILE SO:

Anica Rakar — dečka 
M irjana Vrlinič — dečka 
Marica Grubač — deklico 
Štefka H um ljan — dečka 
Barka Kovač — deklico 
Ivanka Matkovič — dečka 
M arija Simonič — dečka 
Ivanka Špelič — deklico

Z A H V A L A
V teh težkih dneh, ko sem izgubi

la svojo ljubo mamo, me je tolažila 
misel, da nisem sama, saj ste s svo
jo  pozornostjo in prelepim  cvetjem 
dokazali, da sočustvuje z mano.

Še enkrat vsem: prisrčna hvala!
Hvaležna SILVA DULAR


